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الحاجات الإرشادية وعلاقتها بدافع الانجاز الدراسي لدى طالبات كلية التربية الرياضية للبنات
ا.م .د.سعاد سبتي عبود الشاوي    كلية التربية الرياضية للبنات
ملخص البحث

يهدف البحث الى تحديد الحاجات الارشادية لطالبات كلية التربية الرياضية للبنات، ومعرفة مستوى دافع الانجاز الدراسي للطالبات ومعرفة العلاقة بين الحاجات الارشادية ودافع الانجاز الدراسي.

وقد استخدمت الباحثة المنهج الوصفي لملائمته لطبيعة المشكلة. اما عينة البحث فقد تضمنت (180 طالبة من طالبات كلية التربية الرياضية للبنات للعام الدراسي 2008 – 2009 ) وبعد ذلك تم استخراج النتائج باستخدام الوسائل الاحصائية المناسبة وعليه استنتجت الباحثة استنتاجات منها:

1- ان مستوى الحاجات الارشادية (دراسية – نفسية – اجتماعية – اقتصادية-صحية واوقات الفراغ) مرتفع لدى طالبات كلية التربية الرياضية للبنات.

2- ان مستوى دافع الانجاز الدراسي لدى الطالبات عالي.

3- هناك علاقة ارتباط بين الحاجات الارشادية ودافع الانجاز الدراسي.
Abstract
The research aims to identify needs for extension education students college sports for girls, to know the level of motivation and academic achievement of students and needs to know the relationship between extension and academic achievement motivation. 
The researcher used the descriptive approach to the relevance of the nature of the problem. The research sample included (180 female students from the Faculty of Physical Education for girls in the academic year 2008 - 2009) and was then extracted results using appropriate statistical methods and concluded by the researcher's conclusions, including: 
1 - The level of guidance needs (seminar - psychological - social - economic - health, leisure) high students to the Faculty of Physical Education for Girls. 
2 - The level of academic achievement motivation among students is high. 
3 - There is a correlation between the needs extension and academic achievement motivation.
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